
ČRNCHBELEM
-N._________________________________________________________________________________________________________________

GLASILO CASOPISNO-TISKARSKEGA PODJETJA PRAVICA—DNEVNIK

Leto XII. 15. marca 1976 Številka 3

JUBILEJNO LETO
Kolektivni poslovodski organ ocenil dejavnost obeh temeljnih 
organizacij združenega dela v minulem letu, hkrati pa sprejel 
naloge, ki naj bi nam bile vodilo v letošnjem letu, ko LP praznuje 
70-letnico obratovanja v zgradbi ob Poljanskem nasipu. Ljubljan

ski dnevnik pa 25-letnico izhajanja

prostorih ob Poljanskem nasipu. 
Prav ta dva jubileja bomo skušali 
povezati in pripraviti čim bolj pri
merno obeležje obletnic, ki sta za 
obe TOZD častitljivi. Slavnostna 
številka Dnevnika, izročitev na
menu nove časopisne tehnike, pro-

Prva letošnja seja kolektivnega poslovodnega organa je bila namenjena 
predvsem oceni dejavnosti obeh temeljnih organizacij združenega dela 
(Ljubljanski dnevnik in Ljudska pravica) in pa nalogam, ki naj bi nam bile 
'jodilo v letošnjem letu. V tej številki posebej objavljeni rezultati kažejo, 

a J® na^e združeno podjetje v celoti sicer dobro poslovalo, s tem pa 
seveda ni rečeno, da bo tudi letos tako. Ne bo namreč lahko krmariti 
skozi pogoje, ki nam jih krojijo zahteve in možnosti tržišč, tako v pogle- 
du tiskarskih uslug kot časopisne dejavnosti.

Najbrž smo si vsi edini, daje naš 
poslovni uspeh v veliki meri odvi
sen od usklajenosti delovanja zno
traj našega združenega podjetja. Le 
v tem pogledu smo doslej še pre
malo naredili. Ustanovili smo sicer 
koordinacijske skupine, toda za 
zdaj je zaživela in tudi s polno 
zmogljivostjo delovala le skupina 
za časopisno dejavnost, nedelavne 
Pa so bile skupina za komercialno 
dejavnost, za investicijski razvoj in 
za spi0šne službe. Za to so bili tudi 
objektivni vzroki, toda kolektivni 
Poslovodni organ je sprejel sklep, 

a se morajo te skupine sestati v 
roku enega meseca in se tudi že 
dogovoriti za letošnjo dejavnost.

To isto velja tudi za osrednji 
delavski svet in pa za družbenopo
litične organizacije, ki so sicer zno- 
raj TOZD zelo aktivne, ni pa opa

ziti skupnih akcij, te pa bi bile 
predvsem v letošnjem jubilejnem 
e u še posebno pomembne. Lju- 
janski dnevnik praznuje letos 
-letnico izhajanja, tiskarna Ljud- 
e Pravice pa 70 let obratovanja v

slava, srečanje obeh delovnih kole
ktivov in še kaj, naj bi obogatili naš 
jubilejni koledar.

Že v bližnji prihodnosti bo spri
čo modernizacije naše proizvodnje 
prišlo tudi do nekaterih sprememb 
v organizaciji proizvodnje (v ured
ništvu in časopisnem oddelku tis
karne), kar pa je seveda v veliki 
meri odvisno tudi od usklajenega 
dela. O tem in o pripravah našega 
skupnega srednjeročnega programa 
bo kolektivni poslovodni organ 
razpravljal in sklepal na prihodnji 
seji.

SKUPNA VLAGANJA L0 IN LP
Ljubljanski dnevnik in tiskarna 

Ljudska pravica sta se dogovorila, 
da bosta skupno vlagala sredstva v 
razvoj. Gre za namensko vlaganje 
sredstev za nabavo nove rotacije in 
za tehnično izpopolnitev obrata 
Ljudske pravice. Kot nam je pove
dal Drago Bitenc, pomočnik direk
torja LD, bo Dnevnik v prvi tranši 
dal Pravici 3 milijone dinarjev, kas
neje pa bomo vložili še okoli 5 do 
8 milijonov dinarjev. Tako bi do 
leta 1978 zbrali predvidoma sred
stva za nakup nove rotacije, do te
daj pa bi, po Bitenčevih besedah, 
denar uporabljali za tehnično izpo
polnitev obrata Ljudske pravice.

S tem, v zvezi bosta Ljudska 
pravica in Ljubljanski dnevnik pod
pisala dolgoročno pogodbo o sode
lovanju in razvoju obeh TOZD. Za 
sodelovanje smo se odločili že pri 
snovanju srednjeročnega razvoja 
Dnevnika in Pravice. Dnevnik si bo 
tako zagotovil predvsem tehnično 
bazo za tisk obeh časnikov, mimo 
tega pa bomo zagotovili tudi hit
rejši in kakovostnejši tisk. Če ve
mo, da danes natisnemo 14.500 
izvodov časnika na uro, da pa bi 
jih z nakupom nove rotacije vsaj 
25.000 na uro, potem verjetno ni 
treba posebej poudarjati smotrnos
ti takšne odločitve.

BILANCA OZD PRAVICA — DNEVNIK

D7nV ^>rav^ca~Dnevnik je v letu 1975 doseglo prek dvajset starih milijard realizacije. Celotni dohodek 
^ u kakor tudi za obe TOZD kaže spodnja tabela, kije sestavljena zaradi boljše preglednosti v tisočih

Tiskarna LP Dnevnik ČTP Pravica— 
Dnevnik

Celotna realizacija 
elotno realizacijo sestavljajo

129.062 75.819 204.881

materialni stroški 72.243 52.995 125.238
amortizacija 7.401 1.000 8.401
dohodek
Dohodek je bil razdeljen za

49.418 21.824 71.242

Pogodbene in zakonske obveznosti 6.473 2.239 8.712
osebne dohodke 32.171 14.382 46.553
ln ostanek dohodka 10.774 5.203 15.977
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ZA POKRITJE 
IZPADA

TRANSPORTNIH
DOHODKOV

Člani osnovne organizacije 
ZK Dnevnik so 1. marca obrav
navali možnosti za podpis „pa- 
keta“ samoupravnih sporazu
mov za železniško in elektro 
gospodarstvo. Po precej burni 
razpravi so se člani osnovne 
organizacije zavezah, da se bo
do na zborih delavcev zavzeli za 
podpis samoupravnega sporazu
ma o pokritju izpada dohodkov 
v železniškem gospodarstvu. S 
tem bi iz sredstev, ki so nam 
ostali po zaključnem računu 
izdvojili okoli 210.000 dinarjev. 
Ne moremo pa podpisati vseh 
samoupravnih sporazumov že
lezniškega in elektro gospodar
stva, ker bi morali v tem prime
ru izdvojiti okoli 600.000 di
narjev. Ob sprejetju zaključnega 
računa smo že podpisali samou
pravni sporazum za financiranje 
krajevnih skupnosti in za grad
njo doma za medicinske sestre 
ter študentskega doma v Lju
bljani, nadaljujejo pa tudi s pris
pevanjem sredstev na podlagi 
samoupravnega sporazuma za 
uresničitev 10-letnega programa 
gradnje cest v Ljubljani.

Poleg tega so člani osnovne 
organizacije opozorili, da lahko 
tako pozna in tako pripravljena 
politična akcija za podpis o- 
menjenega paketa samouprav
nih sporazumov izzveni tudi 
kot zavora samoupravljanju. 
Posebej še, ker železniško gos
podarstvo kljub lanskemu dogo
voru ni prišlo v delovne skup
nosti z natančnimi analizami 
svojega gospodarjenja, delitve 
dohodka in OD. Zato bi bilo 
nujno, da se v železniško in e- 
lektrogospodarstvo uvede dru
žbena kontrola



KAJ BO Z BONI 
ZA PREHRANO?

Sindikalna lista za leto 1976 
ki ureja tudi to vprašanje že 
velja, vendar se pa začne uvelja
vljati z dnem in na način ko in 
kakor se o tem odločijo udele
ženci samoupravnega sporazu
ma o razporejanju dohodka in 
sredstev za osebne dohodke. 
Po veljavni sindikalni listi je 
mogoče izplačevati do 250 di
narjev, kar je namenjeno za or
ganiziranje prehrane s ciljem, da 
bi vsak delavec med delom do
bil topel obrok.

Ljubljanski dnevnik je v ime
nu delavcev (prek sindikata) 
vložil prošnjo, naj bi izplačevali 
najvišji možni znesek delavcem 
v denarju, ker sedaj še ni mogo
če zagotoviti prehrane v menzi. 
Zakaj ne? Vzrokov je več. Naj
prej je poudariti, da imajo neka
tera podjetja in tudi organizaci
je neprimerno boljše pogoje za 
tak način prehranjevanja. So 
modernejše, imajo že zgrajene 
obrate družbene prahrane. Tam 
ni nobenih težav in je regresi
ranje prehrane delavcem smotr
no in za večino sprejemljivo.

Ljubljanski Dnevnik, pa tudi 
Cankarjeva založba bi lahko, 
seveda s privoljenjem tiskarne 
Ljudske pravice, organizirala 
prehrano v prostorih menze v 
Ljudski pravici. Ti prostori pa 
za tako število delavcev niso 
primerni in tudi hrana v njih ni 
najboljša. Ljudska pravica ima 
za svoje delavce bone, kijih lah
ko uporabijo, sicer pa so cene 
previsoke in hrana, vsaj včasih, 
ne dovolj kvalitetna. Pri obro
kih niso enaka merila, tako da 
včasih servirajo dva kosa mesa 
namesto enega, seveda za isto 
ceno, verjetno glede na simpa
tijo in po „podobnih“ kriteri
jih. Končno pa bi bili z organi
zacijo primerne prehrane neso
razmerno veliki stroški (adapta
cije, zadostitev sanitarnim in 
drugim pogojem).

Poleg tega narava dela (te
rensko delo, nujna navzočnost 
ob določenih urah itd), onemo
goča vsaj polovici delavcev pre
hranjevanje v menzi. Kaj torej 
storiti?

Vložili smo prošnjo na ob
činski svet ZSS, ki bo po mne
nju RO pa ustreznega sindikata 
ali ugodil prošnji za izplačeva
nje bonov ali ne. Ne glede na 
rešitev te prošnje, pa bo verjet
no treba iskati možnosti za or-

BILANCA TOZD TISKARNE LP ZA LETO 1975

ZMEREN POSLOVNI USPEH
Gospodarjenje tiskarne je bilo v letu 1975 kljub težavam, ki so se 

pojavile zaradi stabilizacijskih ukrepov, uspešno. Ugoden poslovni uspeh 
kažejo naslednji podatki: celotni dohodek se je povečal od 94 milijonov 
69 tisoč v letu 1974 na 129 milijonov 62 tisoč v letu 1975, kar je 
povečanje za 37 %, porabljena asredstva so porasla od 55 milijonov 148 
tisoč na 74 milijonov 475 tisoč ali za 2 odstotka manj kot celotni doho
dek, doseženi dohodek od 36 milijonov 456 tisoč na 49 milijonov 417 
tisoč, kar je za 30 odstotkov več in ostanek dohodka od 6 milijonov 940 
tisoč na 8 milijonov 268 tisoč ali za 19 odstotkov. Dejansko izplačani 
osebni dohodki so se povečali za 37 % od 23 milijonov 347 tisoč na 32 
milijonov 88 tisoč, poprečni osebni dohodek na zaposlenega seje dvignil 
od dinarjev 2.886,13 na 3.656,15 ali za 26,7 %. Delež za sklade podjetja 
pa se je povečal za 15 % od 6 milijonov 940 tisoč na 7 milijonov 979 
tisoč.

Lani je tiskarna začela pomem
bno in obširno rekonstrukcijo 
opreme v vrednosti okoli 30 milijo
nov dinarjev. Sem sodi kompletna 
oprema za foto stavljenje, ki bo 
postopoma zamenjala sedanji sis
tem IBM, obnova linotype stavni
ce, zamenjava stare opreme v knji- 
gotiskarski strojnici, povečanje 
obsega ofsettiskarskih strojev SOL
NA, dopolnilna oprema za ročno 
stavnico in knjigoveznico. Z reali
zacijo te investicije se bo nabavna 
vrednost osnovnih sredstev pove
čala za 40 %, iztrošenost delovnih 
priprav znatno zmanjšala, efekt 
investiranja pa se bo pokazal v nas
lednjih letih v boljši akumulativ- 
nosti poslovanja.

Zaloge obratnih sredstev je tis
karna rabila v poprečju za 34 % 
večje kot v prejšnjem letu, ko so 
bile 34 milijonov 383 tisoč, v letu 
1975 pa 46 milijonov. Zaloga ma
teriala se je povečala za 17 %, kar 
je realno v primerjavi s porastom 
cene surovinam in v primerjavi z 
večjim obsegom proizvodnje za 
36%.

Povečale pa so se predvsem ter
jatve do naših kupcev in to kar za 
49 %. Lani so bili kupci dolžni 
povprečno 23 milijonov 448 tisoč, 
v prejšnjem letu pa 15 milijonov 
770 tisoč. Splošna nelikvidnost, ki 
se je nadaljevala tudi v letu 1975, 
je prizadela posebno nekatere naše 
kupce s področja založniške in ča
sopisne dejavnosti.

Za financiranje osnovnih sred
stev in zalog obratnih sredstev je 
tiskarna rabila lastna in tuja sred
stva. Obseg tujih sredstev se je po
večal za 2 % več kot lastna sred
stva, ker smo najeli inozemske 
komercialne kredite za nakup 
opreme iz uvoza. Stanje teh kredi
tov na dan 31. 12.1975 je bilo 4 
milijone 465 tisoč. Če upoštevamo 
še druge dinarske kredite za o- 
snovna in obratna sredstva, znašajo 
vsa kreditna sredstva skupaj 16 
milijonov 532 tisoč. Anuitete za te 
kredite so za leto 1976 predvidene 
v višini okoli 8 milijonov. Za fina-

ganizacijo prehrane v hiši in z 
lastnimi sredstvi.

Občinski sindikat nam je, že 
poslal vprašalnik, na podlagi 
katerega bo ugotovil potrebe in 
nato odločil.

ciranje so na razpolago amortiza
cijska sredstva v predračunski vred
nosti 10 milijonov 500 tisoč.

Obseg proizvodnje smo povečali 
po fizičnem obsegu le za 1 %, po 
vrednosti pa za 36 %. Največji po
rast proizvodnje je pri knjigah in 
sicer po vrednosti za 93 %, zaradi 
podražitve osnovnih surovin, večje 
zahtevnosti dela in podobno. Plani
rani obseg proizvodnje po količini 
ni bil dosežen za 26 ton, po vred
nosti pa je presežen za 10 milijo
nov 662 tisoč ali za 9 %.

Tiskarna je tudi v letu 1975 de
lala za izvoz, kar je pogoj za zago
tovitev ustreznega reproma te riala 
iz uvoza. Devizni priliv znaša v letu 
1975 288.790 dolarjev v letu 1974 
255.988 dolarjev ali za 13 % več. 
Planirani obseg izvoza 470.000 
dolarjev nismo uresničili za 
181.210 dolarjev, ker je angleški 
kupec zaradi restrikcije uvoza limi

tiral svoja naročila.
Delovna sila se je povečala za 

4 % od 480 delavcev na 498. Mož
ni delovni čas je bil izkoriščen le z 
indeksen 102,7 nadurnega dela je 
bilo manj za 7 %.

Za osebne dohodke smo v letu 
1975 namenili 32 milijonov 88 ti
soč. Glede na samoupravni spora
zum naše dejavnosti bi jih lahko še 
1 milijon 899 tisoč, ker pa smo 
osebne dohodke po resoluciji pre
segli, jih nismo smeli izplačati. 
Pogoji resolucije veljajo tudi v letu 
1976, zato bomo morali, če hoče
mo imeti višje osebne dohodke, 
naše delo usmeriti predvsem v u- 
stvaij anje boljših rezultatov z večjo 
produktivnostjo, z boljšo organiza
cijo dela, večjo izkoriščenostjo de
lovnih kapacitet in z večjo delovno 
disciplino.

Družbeni standard delavcev smo 
iz dohodka razporedile milijon 430 
tisoč, kar je za 30 % več kot v prej
šnjem letu. Od skupno razpoložlji
vih sredstev v letu 1975 2 milijona 
713 tisoč smo porabili polovico 
sredstev za stanovanjsko izgradnjo, 
ostalo polovico pa za splošno pora
bo. Kupili smo 5 novih stanovanj v 
soseski BS—III/Stožice, ki bodo 
vseljena v letu 1976. Za reševanje 
stanovanjskih problemov smo dali 
delavcem posojilo v znesku 346 ti
soč, v banki pa namensko vezah 
170 tisoč dinarjev.

OSEBNI DOHODKI 
V LUČI STATISTIKE

PODATKI O IZPLAČANIH OSEBNIH DOHODKIH V TISKARNI 
LP V JANUARJU 1976

Povprečni mesečni osebni dohodek 3.816,00 dinarjev.
V ročni stavnici je bil povprečni osebni dohodek 3.424,70, v 

strojni stavnici 4.515,80, časopisni enoti 5.367,00, klišarni
3.804.65, knjigotiskarski strojnici 3.460,75, fotografiji 3.812,35, 
litografiji 3.357,20, knjigoveznici 2.666,40, mehanični delavnici 
4.477,85 in v režijski grupi 4.186,60.

Najnižji izplačani osebni dohodek je bil 1.811,45, najvišji pa
10.131.65.

PODATKI O IZPLAČANIH OSEBNIH DOHODKIH V LJU
BLJANSKEM DNEVNIKU V MESECU FEBRUARJU 1976

Povprečni mesečni osebni dohodek je bil 5.777,04 dinarjev. V 
redakciji je bil povprečni osebni dohodek 6.927,62, v BEP 
5.818,60, IBM 4.562,36, pravnik ZP 7.143,50, v splošnem oddel
ku, računovodstvu in analitskem oddelku 5.362,72, v prodajnem 
oddelku 5.350,82, naročninskem oddelku 4.325,00, v ekspeditu 
5.146,21, v adremi 3.945,88, v podružnicah 5.274,44, šoferji pa so 
prejeli 5.586,38 dinarjev povprečnega osebnega dohodka.

Najnižji izplačani osebni dohodek je bil 2.369,30 dinarjev (sna
žilka)

Najvišji izplačani osebni dohodek je bil 11.675,20dinarjev(glav- 
ni urednik)
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VELIKO GRMOVJA — 
LE EN ZAJEC

Kako bo LD poravnal poleg zakonskih obvez
nosti tudi obveznosti iz naslova samouprav

nih sporazumov

Je že tako, da mora gospodarstvo vsake toliko časa (če ne kar vsesko
zi) zategovati pasove in se odrekati marsičemu — v korist vseh. V tem — 
splošnem stavku, ki nič ne pove — tiči veliko grmov pa le en zajec. Za kaj 
gre? Tudi LD, kot še kdo (na tisoče delovnih organizacij v republiki), 
ima poleg vrste zakonskih obveznosti tudi obveznosti iz naslova samou
pravnih sporazumov. Naše obveznosti so, mimo prispevka za 10-letni pro
gram cest v Ljubljani, po novem tudi prispevek za krajevne skupnosti, 
dom medicinskih sester v Ljubljani in prispevek za pokrivanje izgub v 
železniškem gospodarstvu v letu 1975.

USPEŠEN ZAKLJUČEK POSLOVNEGA LETA 
TOZD DNEVNIK

LETOS PRED NOVIM 
VPRAŠANJEM

Kako kreditirati naročnike in si tako zago
toviti stalne odjemalce? — Poslovno leto 
smo zaključili s 75,819.000 din in brez dolgov

V preteklem letu smo dosegli določeno uspehe. Povečali smo dohodke od nakla
de rednega Dnevnika za 36 odstotkov ter Nedeljskega za 41 odstotkov, s čemer se je 
povečal tudi celotni dohodek na 75,819.000 din ali za 33 odstotkov glede na lansko 
realizacijo dohodka. V tem seštevku je upoštevan tudi povečan dohodek od oglasov, 
ki je narasel za 19 odstotkov, dohodek IBM, ki se je povečal za 76 odstotkov, regres 
za roto papir pa se je povečal za 5 9 odstotkov.

Naše obveznosti do krajevnih 
skupnosti, povedane v dinarjih, 
znašajo 51.900 din, za medicinske 
sestre (kar narekuje zakon) 43.146 
din, za ceste pa moramo dati za 
1974. leto 176.975 din in za 1975. 
leto 139.030 din. To vse skupaj 
znese okoli 411.000 din. Poleg te
ga bomo prispevali še 210.000 din 
za pokrivanje izgub na železnici.

Veijetno bi bilo treba razložiti, 
zakaj moramo prispevati v tem letu 
196.975 din za ceste iz leta 1974. 
Zato, ker teh sredstev nismo rezer
virali v lanski bilanci. Rezervirali 
Pa jih nismo zato, ker smo za ta 
prispevek zvedeli šele sredi leta, ko 
smo sredstva že razporedili.

Seveda so v zvezi s temi prispev
ki zanimive nekatere druge ugoto
vitve. Ostanek dohodka LD se za
radi vseh prispevkov zniža za
625.000 din in bomo razpolagali le 
s 3,615.000 din namesto s
4.240.000 din ostanka dohodka 
deta 1974 je imel LD 5,050.000 
4in ostanka dohodka). Če gremo

dlje, potem moramo povedati, 
da smo dokaj nesmotrno razdelili 
sredstva. 2,000.000 din smo nam
reč namenili v sklad skupne porabe 
(1500.000 din za stanovanjski 
sklad in 500.000 din za druge po
trebe) 436.000 din gre v rezervni 
sklad in le 1.397.000 din v poslov
ni sklad (leta 1974 smo namenili 
Za Poslovni sklad 2,700.000 din).

Zmanjševanje vlaganj v poslovni 
sklad pomeni izpad investicij, 
zmanjšanje kreditov kupcem, manj 
vlaganj v obratna sredstva.

Trditev o naši „nesmotrnosti“ 
•j®. z8°lj pogojna, saj Delavski svet, 
“ Je dvignil roke za 1,500.000 din 
redstev, ki so oročena v LB, v tis- 
em trenutku ni vedel (pa tudi 

Predvidevati ni mogel), da bodo 
ase obveznosti v obliki prispevkov

Sporazumov ali zakonsko dolo-
nlh — tako narasle.

Kakorkoli že, 
srečamo

pa se ob koncu 
Za

TOZD in teijajo prispevke, bi radi 
položili na dušo, da svojo akcijo 
uskladijo in se pojavijo s paketom 
sporazumov. Le tako bodo TOZD 
(tudi LD) lahko „stroške" načrto
vale. Vsem nam pa bi položil na 
srce le eno — v tem trenutku da
jemo za socialno (stanovanja) več 
denaija kot pa znaša celotni po
slovni sklad LD. O tem velja pri 
oblikovaju samoupravnega spora
zuma o merilih za dodeljevanje na
jemnih stanovanj in posojil biti še 
posebej previden in ustvariti pa
metno ravnovesje, ki ne bo ogrozi
lo našega normalnega življenja.

Pozornost kolektiva moramo 
zato nujno usmeriti predvsem k 
tem problemom in mnogo manj k 
„ogorčenju“ zaradi prispevkov, 
bodisi železnici, bodisi medicin
kam." Naš zajec tiči edinole v tem 
grmu, v drugih ga ni.

Po razporeditvi celotnega dohodka 
na materialne stroške in amortizacijo, 
nam je ostal dohodek v višini
21,824.000 din, ki smo ga razdelili na 
osebne dohodke v višini 14,593,000 din 
(za 46 odstotkov več kot predlanskim 
ter na pogodbene in zakonske obvez
nosti, tako da je ostal ostanek dohodka 
v višini 4,244.000 din.

Ostanek dohodka smo za sedaj rezer
virali za naslednje prispevke, za katere 
smo podpisali samoupravne sporazume: 
za ceste, za dom medicinskih sester ter 
študentske domove in za krajevne skup
nosti v višini 411.000 din. Za rezervni 
sklad smo namenili 436.000 din, ali 25 
odstotkov več kot lani. Za stanovanja 
smo dali milijon in pol din, za sklad 
skupne porabe pol milijona din, v po
slovni sklad pa smo dali 1,397.000 din.

Ob tem pa velja še povedati, da so 
dolžniki dolžni za okrog 8,5 milijona 
din, kar je tudi ustvarjeni, toda neplača
ni dohodek, ki pa ga nismo uspeli dobiti 
niti prek obvezne splošne porabnave.

Nekaj tega denarja bomo verjetno 
sicer dobili v zdajšnji prisilni poravnavi. 

SLAVKO DRL J E Glede na slabo likvidnost organizacij

združenega dela, ki se bo v letošnjem 
letu prej poslabšala kot izboljšala, zlasti 
ob uveljavitvi zakona (s 1. aprilom) o 
obvezni poravnavi računov v osmih 
dneh, pa lahko tudi mi pričakujemo 
težavnejši položaj v prodaji časopisov 
predvsem pa oglasnega prostora. Zaradi 
tega bo nujno treba razmišljati, kako 
kreditirati tiste naročnike Dnevnika, ki 
zaradi različnih izplačilnih dnevov oseb
nega dohodka ob pobiranju naročnine, 
ki bo morala biti prav tako poravnana v 
osmih dneh po preteku roka, ne bodo 
imeli denarja za poravnavo naročnine, 
kot tudi tistih naročnikov oglasnega 
prostora, ki so z nami sklenili dolgoroč
nejše aranžmaje, njihovi oglasi pa mora
jo biti objavljeni v točno določenih ro
kih, ne glede na to, ali imajo tedaj naro
čniki tudi denar za tak oglas ali ne.

Gre torej za neke vrste premostitve
no kreditiranje, ki ga naj bi odobraval 
Dnevnik iz svojega poslovnega sklada 
svojim stalnim naročnikom. Če pa ho
čemo to akcijo tudi izvesti, bi morali 
povečati poslovni sklad za približno
2,200.000 din do 2,500.000 din. Tako 
bi si zagotovili svoje stalne odjemalce, 
ne glede na njihovo trenutno nelikvid
nost.

u; z „grmi in z zajcem" 
ai^1’ ki jih namenjamo v obliki 

ali ?ev™v’ ne gre tarnati. V takšni 
7r_ ru8ačni obliki se bo ta denar 
Sr ,Va vrnil k nam — če ne nepo- 
n;u n<? Pa posredno v obliki različ- 

uslu8- Tistim, ki trkajo na vrata
To je novo prodajno mesto Dnevnika na končni postaji avtobusne proge št. 7 v Kamnogoriški ulici. Tak kiosk ze stoji tudi v 
Šišenski ulici, v kratkem pa bo prodajna služba postavila v Ljubljani še dva kioska.
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DELO SAMOUPRAVNIH ORGANOV LP

DS SPREJEL SS O DELITVI DOHODKA
Dnevni red zadnje skupne seje delavskega sveta LP in poslovnega odbora je bil tako obširen, da sta se oba 

organa sestala najprej 27. februarja, sejo pa sta nadaljevala 1. marca.

V prvem delu je bila razprava 
omejena na zaključni račun za leto 
1975 (o tem objavljamo poseben 
zapis). Delavska nadzorna komisi
ja, ki je zaključni račun pregledala 
še pred delavskim svetom, ni imela 
na objavljene podatke nobenih 
bistvenih pripomb ali vprašanj. V 
razpavi na seji, se je kot vedno, 
ponavljalo isto vprašanje — vpra
šanje padca produktivnosti. Pri 
tem je bilo poudarjeno, da bi bilo 
potrebno pregledati potrebe po 
delovni sili in težiti za tem, da se 
delavci med delom nadalje strokov
no izobražujejo. Treba bi bilo bolj 
pomagati in spremljati delo delav
cev, ki se na novo zaposlijo, s če
mer bi se bolj usposobili. Veliko 
preveč je tudi režijskega dela v pro
izvodnji. Če bi se zmanjšalo re
žijsko delo v oddelkih, če bi bili 
delavci zadostno usposobljeni in ne 
bi bilo tolikšne fluktuacije in če bi 
seveda pokazali boljši odnos do de
la ter zrelejši odnos do skupne last
nine, bi se to moralo odražati na 
dohodku. Rast dohodka pa je 
osnovno merilo, ki določa rast na
ših osebnih dohodkov.

V nadaljevanju je DS pregledal 
sklepe prejšnjih sej. Komisija za 
medsebojna razmerja je pripravila 
predlog, v kašnih rokih naj se upo
kojijo delavci, ki izpolnjujejo pogo
je za upokojitev, oziroma so že 
upokojeni, pa še delajo. Glede tov. 
Kregarja je bilo ugotovljeno, da je 
za obrat ofsettiska v sedanji situa
ciji nepogrešljiv in je zato DS skle
nil, naj z delom še nadaljuje, ven
dar pa je treba v bodoče misliti na 
nadomestitev. V zvezi s preneha-

Če pogledamo naš akcijski pro
gram, lahko ugotovimo, da smo v 
smislu sklepov 5. seje CK ZKS in 
začrtanega akcijskega programa že 
naredili nekaj korakov. Pred krat
kim smo sprejeli tri nove člane v 
ZK. To so Rajko Čebular, Milica 
Jerlah in Janez Grebenc. Nadalje 
ugotavljamo, da so vsi člani ZK tu
di člani samoupravnih organov.

Predvsem pa je pred nami najza
htevnejša naloga, to je družbena 
samozaščita. Ker smo delovna or-

njem dela tov. Šege je DS sprejel 
tudi sklep, da se mu izplača odpra
vnina po določbah samoupravnega 
sporazuma, pri čemer se kot os
nova vzame povprečni osebni do
hodek v SRS v letu 1974.

Naj obširnejša točka dnevnega 
reda je bila razprava o predlogu 
sprememb in dopolnitev samou
pravnega sporazuma o delitvi do
hodka in sredstev za osebne doho
dke. Že pri delu komisije za pripra
vo besedila sporazuma je bilo opa
ziti nepovezanost med člani komi
sije in delavci v obratih, enak pro
blem pa se je pojavil tudi na seji 
DS. Komisija za pripravo besedila 
SS je namreč pregledala celoten 
predlog sprememb in dopolnitev, 
poleg tega pa je pregledala tudi vse 
pripombe obratov in v zvezi s tem 
sprejela določene sklepe. Nekatere 
pripombe obratov so bile take 
vrste, da bi jih vsak član komisije z 
lahkoto obrazložil v svojem obra
tu, ker so bile večkrat obrazložene 
že na prejšnjih sestankih komisije. 
Ko se je komisija zadnjič sestala 
pred sejo DS, je ponovno pregleda
la ves material, kljub temu pa lah
ko rečemo, da niti en član delav
skega sveta ni bil seznanjen s sklepi 
komisije, še manj pa z razlogi, zara
di katerih je komisija določene 
sklepe sprejela. To kaže na popol
no nezainteresiranost za delo orga
nov, ki so jim poverjene določene 
naloge, pa tudi samih članov komi
sije in sprašujemo se, če ima delo 
takih organov sploh kakšen pomen 
in namen. Vsi smo namreč na svo
jih delovnih mestih s svojim red
nim delom zadostno obremenjeni

ganizacija, katere dejavnost je jav
no obveščanje, moramo družbeno 
samozaščito najresneje in najteme
ljiteje uresničevati. Čuvati moramo 
objekte, ki so posebnega pomena v 
naši delovni organizaciji in biti 
budni pred kakršnokoli sovražnost
jo, ki se lahko pojavi in ki bi ogro
žala naše nemoteno delo v proiz
vodnji.

Vendar to še ni vse. Dolžnost 
vsakega člana ZK, kakor tudi sle
hernega člana naše delovne skup

in verjetno je v takih pogojih škoda 
časa, ki ga člani komisij — zlasti 
delavci iz proizvodnje, izgubljajo 
za prazen nič.

Po dolgotrajni razpravi je bil 
predlog sprememb in dopolnitev 
samoupravnega sporazuma o de
litvi dohodka in OD sprejet na de
lavskem svetu, potreben pa je še 
sprejem s podpisom pristopnih iz
jav. Naloga članov DS je sedaj, da 
vsebino predloga sprememb in 
dopolnitev tolmačijo na zborih 
delavcev v obratih.

Stanovanjska komisija je predlo
žila DS v sprejem oceno prosilcev 
za stanovanja. Kljub temeljito pri
pravljenemu predlogu, ki ga je 
komisija večkrat pretehtala in pri 
določanju ocen za posamezne ka
tegorije stanovanjskih pogojev pro
silcev upoštevala tudi vse določbe 
pravilnika, predlog ni bil sprejet. 
Glede na to, da stanovanja še niso 
vseljiva in ker so nekateri prosilci 
kandidirali za pridobitev stanova
nja tudi prek Samoupravne stano
vanjske skupnosti Ljubljana (soli
darnostni sklad), je bil DS mnenja, 
da se sprejem dokončnega sklepa 
odloži do prihodnje seje DS. Med
tem naj se vse prosilce obvesti, o 
možnosti za pridobitev dodatnih 
točk, če podjetje, kjer je zaposlen 
zakonec prosilca, prispeva določen 
delež pri nakupu stanovanja v 
obliki posojila Tiskarni Ljudske 
pravice. O stanovanjskih posojilih 
delavski svet za sedaj še ni razprav
ljal, izjemoma pa je na predlog sta
novanjske komisije sprejel sklep, 
da se Francu Potočniku, strojnemu

n osti je, da pazi na svojem de
lovnem mestu oziroma v sredini, 
kjer dela, da ne pride do nepo
trebnega zastoja v proizvodnji, da 
preprečuje vsako namerno ah ne
namerno poškodovanje osnovnih 
sredstev in inventarja, da se zaveda 
nevarnosti požara, kije pri nas lah
ko še posebno hud, saj imamo v 
tiskarni pretežno lahko vnetljive 
materiale. Spremljati moramo giba
nje tujih ljudi, ki se največkrat 
brez spremstva gibljejo po tiskarni, 
pri tem pa ne vemo, kdo so in kak
šen i namen ima njihov obisk v 
obratih.

Na sestanku 00 ZK smo se do
govorili, da bomo organizirali pre
davanje o družbeni samozaščiti za 
vse člane delovne skupnosti, sku
paj z 00 ZSMS in sindikalno orga
nizacijo. Pripravili smo tudi pre
dlog za ustanovitev odbora za 
družbeno samozaščito. Pristopiti 
pa moramo tudi k izdelavi pravil
nika o družbeni samozaščiti.

stavcu, dodeli stanovanjsko poso
jilo v višini din 110.000,00 za na
kup stanovanja. Posojilo, ki je bilo 
odobreno Potočniku preteklo leto 
ter oročeno v banko in znaša skup
no z bančnim posojilom din
70.000 din ostane tiskarni. Izjemo
ma je bilo stanovanjsko posojilo 
tov. Potočniku odobrenu izven 
kompletnega predloga za dodelitev 
posojil, ki ga bo komisija šele pri
pravila, ker je bil po pogodbi o 
nakupu stanovanja dolžan plačati 
celotno kupnino že do 15. marca 
1976.

MLADINSKA
ORGANIZACIJA

SPREJELA

ZAHTEVEN
PROGRAM

Na zadnjem sestanku ZSMS LP 
smo sprejeti akcijski plan za leto 
1976, ki je dokaj zahteven in upa
mo, da ga bomo z malo večjo ak
tivnostjo mladincev in mladink tu
di izpeljali, kajti v prejšnjem letu je 
bila aktivnost v naši mladinski or
ganizaciji zelo slaba. Glede kulture 
smo sprejeli naslednji plan:

27. aprila — ogled muzeja NOB v 
Tivoliju
25. maja — izlet v Kumrovec
22. julija — ogled kasarne Ljubo
Šercer
29. nov. — proslava ob Dnevu re
publike

Če bo dovolj prijavljencev, si 
bomo ogledali še festival slovenske 
popevke, jazz festival ter obiskali 
nekaj gledaliških in opernih pred
stav. Na športnem področju pa 
smo se odločili za ustanovitev mla
dinske reprezentance v nogometu 
in košarki. Interesenti za ekipi, naj 
se čimpreje javijo Bojanu Beržanu 
v oddelku klišama. Izpeljali bomo 
tudi mladinsko prvenstvo v keglja
nju, nadalje se bomo še udeležih 
pohoda po poteh partizanske Lju
bljane, turnirja ob Dnevu mladosti, 
poleti pa bomo organizirali piknik 
v naravi.

Referent za idejnopolitično izo
braževanje bo letos pripravil nekaj 
zanimivih predavanj o perečih 
vprašanjih mladine (stanovanja, 
zaposlitev, možnosti šolanja, ipd.). 
Seveda pa bomo sprejemali tudi 
nove člane v ZSMS.

Če vas je program vsaj zaintere
siral, se javite posameznim referen
tom, kajti le z vašim sodelovanjem 
bomo ta akcijski program izvedh. 
Referenti, ki vas bodo z progra
mom natančno seznanili pa so: 
kultura — Ciril Kamnar, šport — 
Bojan Berzan (Hišama), idejnopo
litično izobraževanje — Stane 
Tome (knjigoveznica).

OSNOVNA ORGANIZACIJA ZK LP

POUDAREK NA DRUŽBENI SAMOZAŠČITI
Osnovna organizacija ZK v tiskarni Ljudske pravice je razpravljala o 

sklepih 5. seje CK ZKS, ki so bili sprejeti januarja letos.
V smislu teh sklepov je organizacija na družbeni samozaščiti. Naš 

program pa vsebuje poleg družbene samozaščite še sprejem novih članov 
v..?^ *er idejnopolitično izobraževanje članov ZK v naši delovni organiza
ciji. Zato bomo organizirali predavanja za člane ZK in se udeleževali 
seminarjev, ki bodo organizirani pri OK ZKS. Pregledovali in razpravljali 
bomo tudi o problemih, ki se bodo pojavljali v obratih naše delovne 
organizacije. Dogovorili smo se in sprejeli sklep, da bodo vsi samoupravni 
organi v tiskarni seznanjati osnovno organizacijo ZK s svojimi sklepi in da 
bodo vsi člani ZK sodelovati v vseh samoupravnih organih.
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NOVI NAZIVI V LP

REORGANIZACIJA 
TEHNIČNE OPERATIVE

PROBLEMI PRI UVAJANJU 
FOTO STAVKA

Prve dni marca smo dobili že težko pričakovani foto stavek VIP. Zmogljivost 
foto stavka, ki bo dokončno vpeljan v prvi polovici maja, bo precejšnja. K sne
malni napravi ACM 9000 smo dokupili še tri tasterje, tako da imamo sedaj štiri: 
enega za stavljenje naslovov in kompliciranega stavka, tri pa za brezkončno stavlje
nje gladkega stavka. Tako bomo s tasterji povsem pokrili zmogljivost snemalne 
naprave, ki lahko posname v eni uri okrog 40.000 znakov gladkega stavka.

0 reorganizaciji razpravljamo 
že lep čas. Pri tem pa ne gre samo 
za reorganizacijo tehnične službe 
LP, temveč za celotno poslovanje 
tiskarne. Po daljših pripravah in 
poizkusih so se sedaj že formirale 
nekatere samostojne službe, ki jih 
mora imeti vsaka sodobna delovna 
organizacija, če hoče rentabilno in 
solidno poslovati. Iz nekdanje teh
nične pisarne, ki je po svoji orga
nizacijski obliki ustrezala obrtniški 
proizvodnji, saj je delal vsak vse, so 
se oblikovali: tehnološki oddelek, 
planski oddelek in prodajna služba. 
K temu smo bili prisiljeni pristopi
ti, ker se je obseg proizvodnje znat
no povečal, to pa zahteva boljšo in 
natančnejšo tehnološko obdelavo 
in dokumentacijo delovnih nalo
gov, natančno planiranje in boljši 
način dela z našimi naročniki.

Prodajna služba bo z novim 
zakonom o zavarovanju plačil 
postavljena pred dokaj odgovorno 
nalogo, saj se bo zaradi tega

kem in planskem oddelku v naših 
pogojih ni preprosto, predvsem 
zaradi raznolikosti naročil, nedisci
pline naročnikov pri oddaji materi
ala, slabo pripravljenega gradiva, 
nepravočasnega vračanja korektur, 
nesolidnega poslovanja naših doba
viteljev in podobno. Tudi naša pro
izvodnja ni pokazala dovolj razu
mevanja pri izpolnjevanju postav
ljenih rokov, nekaj zaradi bolezen
skih izostankov, prepogostih okvar 
strojev, neupravičenih izostankov z 
dela, tu in tam pa zaradi malomar
nosti in brezbrižnosti.

Vsi, ki delajo v teh oddelkih, 
so imeli naziv oziroma so delali na 
delovnih mestih vodje priprave de
la in tehnika v pripravi dela. V 
dodatku k samoupravnemu spora
zumu so bila dosedanja delovna 
mesta samo preimenovana v nazi
ve, ki ustrezajo delu in delovnemu 
mestu v sedanji organizacijski obli
ki in v primeijavi z drugimi tiskar
nami minimalno ocenjena.

Sistem foto stavka VIP ima dve sne
malni napravi z računalnikom, korek
turno postajo z zaslonom, na kateri lah
ko tudi stavimo gladek in kompliciran 
stavek, šest ta st er jev za brezkončno 
stavljenje in enega za stavljenje sprtega 
stavka. Snemalni napravi lahko posna
meta na uro skupno od 150.000 do
170.000 znakov gladkega stavka. Zmog
ljivost tasterjev bo nekoliko manjša, 
predvsem bo odvisna od sposobnosti 
stavcev in dobro pripravljenega roko
pisa. Računamo pa lahko do 70.000 
znakov na uro. S tem bomo pokrili ves 
časopisni stavek in stavek za ofsetni 
tisk. Za preostanek bo treba pridobiti 
naročnike v časopisnem tisku, manjši 
del pa bomo porabili za knjigotisk.

To so sedaj le predvidevanja, saj bo 
ves uspeh odvisen le od primerno uspo
sobljenih stavcev in od dobre organiza
cije. Stavci, ki radi pretiravajo z napa
kami, si na tasterjih foto stavka ne bodo 
mogli pridobiti domovinske pravice, ker 
bi stroški korekture presegali vrednost 
njihovega dela. Zato bo treba v začetku 
bolj paziti na kakovost kot na količino 
stavka. Drug problem bo čistoča in red 
v stavnici, še bolj pa v prostoru s snemal

nimi napravami. Računalniki so zelo 
alergični'na neustrezno klimo, še bolj 
pa na umazanijo, prah in nered. Tudi 
gneča okrog naprav bo lahko povzročila 
razne zastoje, zato bomo morali obiske 
čimbolj omejiti, v prostoru s snemalni
mi napravami pa jih bo treba prepo
vedati

Zelo važno bo dobra priprava roko
pisa in pravilno ter pravočasno kodira
nje. Brez tega ne bo šlo, saj bo dober 
uspeh stavcev v največji meri odvisen 
prav od tega. Slab rokopis za foto sta
vek ni sprejemljiv, korektura bo predra
ga in prezamudna.

Največ težav man bodo verjetno 
povzročala razna uredništva časopisov z 
nepravočasnim oddajanjem rokopisov, s 
slabimi rokopisi, z drobljenjem pri od
dajanju rokopisov in podobno. Foto 
stavek je ekonomočen le takrat, če sta
vimo hkrati obširnejše besedilo, z drob
ljenjem pa bomo na veliko razmetavali 
drag foto papir, imeli zastoje in čakanje 
ter tako dvigali proizvodne stroške.

To so problemi, ki jih predvideva
mo, da bodo nastali pri uvajanju stavka; 
verjetno jih bo še veliko več, pa zanje za 
sedaj še ne vemo.

povečal obseg dela in osebna odgo
vornost posameznikov. Predvideva
mo tudi zastoj naročil in bo treba 
že v najkrajšem času iskati delo, 
ne pa čakati nanj kot je bil to obi
čaj do sedaj. Tudi dogovorjene ro
ke bomo morali pričeti spoštovati, 
ker bo to bistveno vplivalo na pla
čilne pogoje in na nadaljnja naro
čila. Ustmenim dogovorom z naro
čniki se bomo morali odpovedati, 
namesto tega preiti na ustrezno 
dopisovanje. Vsak račun bo treba 
izstaviti najkasneje pet dni po do
bavi tiskovin, tudi za delne dobave 
in ne čakati, kot smo to lahko de
lali do sedaj.

Tehnološki in planski oddelek 
si že dalj časa prizadevata za natan
čnejšo tehnološko obdelavo in uva
janje operativnega plana. Sprva je 
šl° Precej težko, v zadnjem času pa

stanje že bistveno spreminja na 
oljše in smo lahko prepričani, da 
°mo tudi še zadnje pomanjklji- 

v°sti z dobro voljo vseh, tudi pro
izvodnih oddelkov, v najkrajšem 
Casu odpravili. Tehnološki oddelek 
mora predpisati tehnološki posto
vk’ natančno opisati vsako naro-

0 *n ga opremiti s potrebnimi 
Prilogami ter načrti, postavlja nor- 
rr^tive časa ter materiala in v okvi- 
u možnosti opravlja medfazno 
ontrolo kakovosti izdelkov. Plan-

1 oddelek postavi grobi in fmi 
Perativni plan, postavlja roke za

^osarnezne faze in kontrolira izpel
jevanje plana. Delo v tehnološ

OBNOVLJENA STROJNA STAVNICA
V januarju sta bila postavljena 

v obtatih LP nova stavna stroja, in 
sicer quadriga in evropa. Medtem, 
ko je prvi namenjen predvsem stav
ljenju gladkega in lažjega komplici
ranega stavka, je dmgi sposoben za 
stavljenje najzahtevnejših del. Zara
di tega smo tahko izločili stare, 
izrabljene stavne stroje in precej 
pomladili strojno stavnico.

Sedaj so dani vsi pogoji za pro
izvodnjo tehniško kakovostnega 
stavka, kar bo moralo vplivati na 
odpravo zastojev in višjo produk
tivnost v knjigotisku, ki je že tudi 
obnovljen. Pred dnevi je prišlo še 
nekaj stavkov-matric za strojno 
stavnico in sedaj lahko upravičeno 
upamo, da bo negodovanje nad sla
bim stavkom povsem odpadlo.

Strojni stavci so z novimi stroji 
zadovoljni, seveda v večji meri s 
quadrigo kot z evropo. Oba stroja 
imata nekaj manjših pomanjkljivos
ti, največ evropa, te pa bo treba 
čimprej odpraviti.

Na splošno je proizvodnja na 
obeh strojih v razmeroma kratkem 
času normalno stekla brez kakšnih 
hujših pretresov in lomov.

V sredini februarja so postavili v strojnici knjigotiska nove tiskarske stroje firme Heidelberg. Trije stroji imajo format 64 x 
90 cm, en stroj pa 57 x 82 cm. Z novimi stroji je knjigotisk skoraj povsem obnovljen in kar bo še najvažnejše, večina strojev je 
tipizirana.
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DRUŽI JIH SLOVENSKA PESEM
»Grafika« že 53 let navdušuje poslušalce

Naša pesem naj zaori vam p rij e - 
ten lep pozdrav.

To je pesem, s katero začenja 
svoje nastope v Ljubljani, v Slove
niji in zunaj njenih meja moški 
pevski zbor GRAFIKA, ki poje že 
triinpetdeset let.

Začetek, seveda skromen, kot je 
navada, sega v malo krčmo ob Gra- 
daščici, v bližini sedanjega kopali
šča Kolezija, kjer se je slovenski 
pesmi zavezalo deset grafičnih de
lavcev. Čez dobrih pet let se je 
prvotno jedro razraslo že v pravi 
zbor, sestavljen iz pevcev — grafič

nih delavcev, ki je dosegel doma in 
v tujini lepe uspehe: na tekmova
nju pevskih zborov v Pragi je GRA
FIKA zasedla prvo mesto.

Več kot petdesetleten obstoj 
pevskega zbora sam po sebi govori 
o povezanosti pevcev z njihovimi 
stanovskimi tovariši, grafiki. Svoj 
zbor so grafični delavci materialno 
podpirali v težavnih okoliščinah 
naprednega delavskega gibanja v 
Jugoslaviji, nikoli v vseh teh letih 
pa zboru ni manjkalo tudi mladih, 
svežih glasov. K sodelovanju v zbo
ru jih je vabila tradicija, kije nego
vala slovensko ljudsko in umetno 
pesem, z njo pa je zbor bodril de
lavski razred v njegovi napredni 
zavesti.

Leta 1941 je GRAFIKA utihni
la - kot vsa napredna slovanska 
kulturna dejavnost - v kulturni 
molk. Veliko njenih pevcev je od
šlo med partizane, mnogi od njih 
se niso več vrnili.

Toda tisti, ki so preživeli vojno 
vihro, so se že leta 1945 ponovno 
zbrali in v maju naslednjega leta 
priredili svoj prvi koncert v osvo
bojeni domovini. Ljubljanska Uni
onska dvorana je bila tedaj kar pre
majhna. za vse.
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Kljub živahni dejavnosti, ki je 
oživela še posebej v jubilejnem letu 
1973 (zelo uspel jubilejni koncert, 
laskave ocene v tisku, izdaja plošče 
itd.),se je v delo zbora zarezala 
vrzel. Premalo mladih se je zadnja 
leta vključevalo v grafično pevsko 
tovarišijo. Zato si je zbor na svo
jem zadnjem občnem zboru zadal 
nalogo, da pomladi svoje vrste, saj 
bomo samo tako omogočili nada
ljevanje in razvoj več kot polstolet
ne tradicije. Zaradi majhnega zani
manja grafikov je moral v zadnjem 
obdobju zbor vabiti pevce tudi iz

drugih poklicev, sedaj pa ponovno 
in iskreno želi ostati, kar je pravza
prav vseskozi bil, zares grafični 
pevski zbor in nadaljevalec svetle 
stanovske tradicije.

Kdor poje rad, je večno mlad.
To ni samo stih slovenske pe

smi, temveč je tudi geslo, s katerim 
vabimo vas, mlade tovariše, da se 
nam v prijateljskem in strokovno 
vodenem zborovskem petju pridru
žite. Vabimo vas na vaje, k priprav
ljanju takšnih nepozabnih dožive
tij, kot so srečanja z domačimi 
poslušalci ali potovanje na tuje, 
kjer nas bolj kot žig v potnem listu 
uveljavlja naša lepa slovenska pe
sem. Da bomo za dostojno nasto
panje doma in v tujini tudi primer
no pripravljeni, bodo, upamo, po
leg naših grl prispevala tudi naša 
grafična podjetja.

Vemo, da je v našem poklicu 
zaradi več izmenskega dela težko 
najti čas, vemo pa tudi, koliko uric 
in dni se vendarle zgublja v prazno. 
Pridobitve našega razvoja pa omo
gočajo tudi tisto mero razumeva
nja, ki bo iskreno navdušenim pev
cem omogočila sodelovanje v nji
hovem zboru.

Zato vam, mladi tovariši — gra
fiki, naslavljamo naslednje vabilo: 

Kdor rad poje, kdor ima rad pri
jetno tovariško razpoloženje, kdor 
je vesel, če lahko svoj naravni ta
lent za lepo petje posreduje drugim 
v ozračju koncertnega doživetja, 
naj se nam pridruži. GRAFIKA se 
zbira na vaje dvakrat tedensko v 
bivši Blasnikovi tiskarni na Bregu 
— ob torkih in četrtkih med 18.30 
in 20. uro.

Pridite, prišli boste med dobre 
tovariše in prijatelje!

Naj se z mladimi glasovi poživi 
naša grafična himna, v katero je 
njen avtor, danes že upokojeni tis
kar Ivan Kosi, zapisal:

Pesem, tisk, beseda hoče pot 
prosto. Prosta bodi veda in umet
nost z njo!

KADROVSKE
NOVICE

V___________ _________ J
LJUDSKA PRAVICA

Prišli v tiskarno LP v februarju 1976

Dušan Šeško, za skladiščnega de
lavca

Ljubica Adamovič, za izlagalko v 
ofset strojnic o

Terezija Korez, za izlagalko v ofset- 
strojnico

Nežka Plazar, za knjigoveško delav
ko

Srečko Ogorevec, za skladiščnega 
delavca

Marjan Ilnikar, za kemigrafa — pri
šel iz JLA

Cecilija Srebot, za knjigoveško de
lavko

Spasoje Pečanac, za strojnika v of
set strojnic o

Janko Žebelj, za direktorja komer
cialnega sektorja

Vladica Zarič, za čistilko v ročno 
stavnico

Milovan Karadžič, za skladiščnega 
delavca — prišel iz JLA

Anton Francelj, za strojnika v of
set strojnico

Branislav Pajnič, za knjigotiskarja — 
prišel iz JLA

Odšli iz tiskarne v 11/76

Mojca Jakulin, stavec IBM — spora
zum

Sonja Bregar, knjigoveška delavka — 
sporazum

Darko Deniša, reprofotograf — od
šel v JLA

Marija Mladenič, izlagalka v ofset- 
strojnici — sporazum

Romana Krejan, knjigoveška delav
ka — sporazum

Franci Šifrer, knjigovez — odšel v 
JLA

Niko Rebek, strojni stavec — spora
zum

Rafko Tršan, že upokojeni strojni 
stavec — prenehal z delom.

Opomba: Glasilo „Črno na belem” št. 
2/76, stran 4 „Kadrovske novice” ,,PO
GODBA O ŠTIPENDIRANJU NA 
GRAFIČNI ŠOLI PRI ŠCTP ZA 
UČENCA SILVA FRANKA OSTANE 
V VELJAVI”
(naknadna obrazložitev ŠCTP v zvezi z 
oceno iz vedenja)

LJUBLJANSKI DNEVNIK

V mesecu februarju so v Ljubljan
skem dnevniku nastopili delo naslednji 
delavci: Rozka Rejc — stenodaktilograf 
v uredništvu, Angela Čevka — snažilka 
in Jožica Nikolič stavec na vhodni enoti 
IBM.

Iz podjetja je odšel Milovan Dimitrič, 
novinar.

ZAHVALA TISKARNI LP
Dragi tov. Mrak!

Ob izidu moje Musikgeschichte der Sudslawen čutim prijetno 
dolžnost, da se tiskarni zahvalim za res kvaliteten natisk, se pravi 
Vam in vsem Vašin sodelavcem, ki so imeli z realizacijo te knjige 
opravka. Prosim, da jim posredujete mojo zahvalo. Naj ob tej pri
ložnosti povem, da je knjiga v vsem taka, kot sem si je želel, na 
ravni, ki se vzporeja z izdajami te vrste dmgod in ki bo gotovo 
uspela na zahtevnem mednarodnem trgu. Mislim seveda na izdela
vo, sodba o njej je druga stvar, ki je izven moje pristojnosti.

Ko je v vaši tiskarni tekel proces, sem Vas in sodelavce mnogo
krat nadlegoval, seveda vsakikrat z najboljšo namero za dober ko
nec. Vselej sem naletel na razumevanje in ljubeznivo pripravljenost 
— za to še posebna hvala. Povsod in vedno manreč ni tako in 
zavoljo tega to še posebno cenim.

Ko bom mogel — trenutno sem z zdravjem nekaj v konfliktu in 
povrh vsega še z delom preobložen, bom še prišel naokrog, da Vam 
še osebno stisnem roko v zahvalo.

Lepo pozdravljam Vas in Vaše sodelavce,
Vaš prof. dr. Dragotin Cvetko 

Gregorčičeva 15 
Ljubljana



FEBRUARJA IZREDNO ŽIVAHNA ŠPORTNO-REKREACIJSKA DEJAVNOST

DNEVNIK NA ENAJSTEM MESTU
Na trim tekmovanjih v občini Ljubljana-Center je Dnevnik tako dosegel lep uspeh, medtem

ko člani Ljudske pravice zaostajajo

V preteklem mesecu je bilo na športno rekreacijskem področju izredno živahno. V ospredju so bili tekmo
valci na zimskem prvenstvu mesta Ljubljane, ki gaje organizirala Mestna zveza za telesno kulturo. Tudi smučaiji 
niso mirovali. Udeležili so se občinskega in mestnega tekmovanja v Kranjski gori in dosegli solidne uvrstitve. 
Pohvaliti moramo tudi žensko namiznoteniško vrsto Dnevnika, ki je osvojila dve prvi mesti in doslej največja 
uspeha.

Izmed 92 delovnih organizacij, 
ki so sodelovale na TRIM tekmo
vanjih v občini Ljubljana Center, je 
Dnevnik od 9 tekmovanj sodeloval 
na šestih in se po uspehih uvrstil na 
11. mesto s 122 negativnimi točka
mi. Najuspešnejši med delovnimi 
organizacijami so bili tekmovalci 
Petrola, ki so sodelovali na 8 te
kmovanjih in zato dobili 62 nega
tivnih točk. Za dosežene uspehe je 
Dnevnik na slavnostni seji, ki je 
bila v Klubu delegatov, prejel po
sebno plaketo TKS Ljubljana Cen
ter. Plakete pa je dobilo tudi 10 
posameznikov, ki so najbolje 
skrbeli za razvoj športne rekreacije 
v svojih delovnih organizacijah. 
Med desetimi nagrajenci je bil 
Janez Alič (Dnevnik).

Rekreativci Ljudske pravice so 
sodelovali le na treh tekmovanjih 
in niso prišli v ožji izbor za prizna
nja.

NAMIZNI TENIS
Igralke Dnevnika v postavi Ja

na Lazar (BEP), Marija Vončina 
(športna redakcija) in Stanka Go
lob so v enem mesecu dosegle dve 
prvi mesti na dveh različnih te
kmovanjih. Najprej so bile prve na 
občinskem prvenstvu, ki je bilo v 
dvorani na Kodeljevem. Doživele 
so sicer en poraz, vendar so zaradi 
boljše razlike v setih vseeno prejele 
pokal za prvo mesto.

Izidi ženskega finala: Dnevnik 
— Slovenija ceste 5:1, Transjug — 
Slovenija ceste 3:5, Dnevnik — 
Transjug 3:5.

Na mestnem tekmovanju so 
ženske na poti do finala premagale 
vse svoje nasprotnice. Tudi v finalu

Igralci in igralke Ljudske pra
vice na občinskem in na mestnem 
tekmovanju v namiznem tenisu 
niso nastopili. In kje so zato 
vzroki? V LP je precej odličnih 
igralcev in igralk, ki bi lahko po
segli v boj za najvišja mesta. Tako 
pa svoje znanje od časa do časa 
„razkazujejo” le v telovadnici na 
tabom, kjer imajo treninge. 
Upajmo, da se bodo organizirali in 
v letošnjem letu nastopili na občin
skem tekmovanju, ki je kvali
fikacija za mestno. Torej igralci in 
igralke namiznega tenisa v LP na 
delo!

V občinski TRIM ligi je bilo 
tekmovanje v A skupini, kjer igrata 
moštvi Ljudske pravice in Dnev
nika, mesec dni prekinjeno zaradi 
tekmovanj v mestni ligi. Dnevnik je 
še vedno neporažen, Ljudska p ra

so bile nepremagljive in v petih 
dvobojih oddale samo tri igre.

KOŠARKA

Končala se je mestna zimska 
košarkarska liga.

Med 26. moštvi s prek 390 igral
ci so Dnevnikovci zasedli 15. 
mesto, čeprav so skozi vse tekmo
vanje zaiadi neugodnih terminov 
nastopali oslabljeni. V finalnih tek
mah za uvrstitev od 13. do 15. 
mesta so obakrat izgubili z 20:0, 
ker jih ni bilo na dvoboja. Izidi: 
Petrol — Dnevnik 20 : 0, Petrol — 
Pivovarna Union 43 : 38, Dnevnik 
— Pivovarna Union 0 : 20.

vica pa je morala že trikrat položiti 
orožje pred nasprotniki.

Izidi: Dnevnik — Ljudska pra
vica preloženo, Ljubljanska banka 
- Dnevnik preloženo, Ljudska 
pravica — Zmaj 30 : 39.

Končna lestvica:
1. Dnevnik 5 5 0 15 : 3 10
2. Emona 5 3 2 12 : 6 6
3. Transjug 5 3 2 12 : 6 6
4. Slovenija c. 5 2 3 8:1 1 4
5. GP Obnova 5 14 5:122
6. Lek U

l O U
i O U
l O

Lestvica:
1. Petrol 2 2 063 : 38 4
2. Pivovarna 2 1 1 58 :43 2
3. Dnevnik 2 0 0 0 40 0

Lestvica:
L Dnevnik 2 1 1 8:62
2. Transjug 2 118:82
3. Slovenija c. 2 116:82

Moški so v svoji skupini zasedli 
tretje mesto in se v finalu potego- 
Vali za uvrstitev od 9. do 12. me- 
Sta' koncu so z dvema zmagama 
111 enrru porazom zasedb 10. mesto 

P°Pravili lansko uvrstitev zapet

mest.
Izidi: PTT promet — Dnevnik 5 

: 0 (Igralci Dnevnika so zamudili 
na dvoboj), Vega — Dnevnik 0:5, 
LIZ — Dnevnik 3:5.

Lestvica:
L PTT promet 3 3 0 15 : 2 6
A Dnevnik 3 2 1 10 : 8 4
3. Vega 3 1 2 5 : 12 2

___T^LIZ 3 0 3 7 : 15 0

Lestvica
1. Vega
2. Ljubljanska banka
3. Dnevnik
4. Slovenija c.
5. Petrol
6. Zmaj
7. Komunala
8. Ljudska pravica
9. Kartonažna
10. Agrotehnika

KEGLJANJE

Na kegljišču Kodeljevo se je 
končalo TRIM sindikalno tekmo
vanje v kegljanju, na katerem je 
nastopilo 55 moških in 20 žensk

vrst. Med njimi so bili tudi kegljači 
Ljudske pravice, ki so z 2294 po
drtimi keglji zasedli 21. mesto. 
Zmagalo je Komunalno podjetje, 
ki je podrlo 2811 kegljev. Med po
samezniki je bil Babarovič (LP) 27. 
Podrl je 443 kegljev. Ziherl je bil s 
404. podrtimi keglji 86., Kralj s 
389. podrtimi keglji 126., Tram
puž z istim številom podrtih keg
ljev pa 127. Nekoliko manj uspeš
na sta bila Škedelj, kije bil 223. in 
ki je podrl 351 kegljev in Masle, ki 
je podrl 318 kegljev in bil med 330 
nasotpajočimi 272.

SMUČANJE

V Kranjski gori je bilo TRIM 
sindikalno tekmovanje v velesla
lomu. Nastopili so tako smučaiji 
LP kot Dnevnika. Največji uspeh je 
dosegel Repar (Ljudska pravica), ki 
je v konkurenci moških do 25. let 
zasedel odlično četrto mesto. V 
isti kategoriji je bil Sulič (LP) 12., 
Kandus (LP) 19., Kovač(LP) pa 
22. med 35 tekmovalci. Dnevnik v 
tej kategoriji ni imel sodelujočih.

V konkurenci moških B je Hace 
(Dnevnik) zasedel 67. mesto med 
109. smučaiji, pri veteranih pa je 
Ilija (LP) prismučal na 23. mesto 
med 25 uvrščenimi.

Ženske predstavnice LP ni ime
la. Dnevnikovke pa so se uvrstile 
takole: Kategorija E: 17. mesto 
Jana Lazar; kategorija D: 17. 
mesto Greta Iskra, Ljuba Majcen 
pa je odstopila; ženske F: 14. 
mesto Meta Lazar, ki je kljub 
temu, daje dvakrat padla in si zvila 
nogo, prismučala na cilj in dosegla 
najboljšo uvrstitev med predstavni
cami Dnevnika. V Kranjski gori je 
bilo tudi 7. sindikalno tekmovanje

6 4 2 217 :162 8
5 4 1 163 : 120 8
4 4 0 100 :60 8

6 4 2 170 : 144 8 
6 3 3 172: 170 6 
5 3 2 116 : 104 6

6 2 4 94 : 117 4 
523* 123 : 152 4 

5 1 4 84 : 89 2
5 0 5 40 : 140 0

v veleslalomu. Nastopilo je 20 
Dnevnikovih smučarjev v vseh 
kategorijah. O rezultatih tega 
tekmovanja bomo poročali v pri
hodnji številki.
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BRALCEM
ČLANOM

DELOVNEGA
KOLEKTIVA

Vsa pisma - po možnosti napisana 
na stroj - so nam vedno dobrodošla. 
Čim krajša bodo, toliko več možnosti 
bo, da jih bomo objavili. Prednost bodo 
seveda imela tista pisma članov našega 
delovnega kolektiva, ki zadevajo nepo
sredne probleme pri njihovem delu, 
predloge za razne izboljšave in seveda 
tudi pritožbe, ki jih na drug način do
slej ni bilo možno uveljaviti. Vsa pisma 
morajo biti seveda podpisana s polnim 
naslovom, ker bodo drugače končala v 
košu. Vso pošto ali predloge o tem, kaj 
želite, da bi bilo objavljeno v našem 
internem glasilu „Črno na belem1', do
stavite odgovornemu uredniku v sobo 
št. 67 v četrtem nadstropju (kjer je 
uredništvo Ljubljanskega dnevnika).

Uredništvo

CRNO°BELEM
Izdaja delavski svet Časopisno 

tiskarskega podjetja Pravica—Dnev
nik - Ureja uredniški odbor: Saša 
Jarc (odgovorni urednik), Breda 
Deniša, Srečko Mrak, Dana Nučič, 
Boris Ogrizek, Dušan Sivec, Leo
pold Šega in Majda Tičar — Izhaja 
vsak drugi ponedeljek v mesecu, 
razen julija in avgusta - Natisnila 
Tiskarna Ljudske pravice v Ljub
ljani

V minulih tednih smo veliko sejali na vseh forumih, razpravljali o bilanci in planu. Največ prob
lemov je bilo okrog denarja, ki ga moramo odšteti — za druge.

Če bi lahko razdelili zase, bi gotovo ne bilo toliko problemov in hude krvi.

V razpravi o kritju izgube na železnici, je med drugim padla tudi pripomba, da se zaradi tega utegne 
zgoditi, da ne bo dovolj denaija za nagrade ob 25 — letnici Dnevnika.

Kaj, ko bi za nagrade v sporazumu z železnico dejali brezplačne vožnje do Zaloga ali Borovnice (ali 
pa morda brezplačno prenočevanje v domu medicinskih sester, za katerega bomo tudi prispevali svoj 
delež!)?

ČRNOBELEM V LJUBLJANSKEM DNEVNIKU

Ni dovolj, da smo imeli v sanitarijah redakcije Dnevnika napise o čistoči, sedaj, ko smo dobili novo 
talno oblogo hodnikov, so se pojavili še napisi, naj ne mečemo cigaretnih ogorkov na tla.

Slučajni obiskovalec naše redakcije si mora ustvariti res lepo mnenje o naši kulturi!

Za dan žena so 13. marca ženske iz Dnevnika obiskale samoupravljalke v sevniški Lisci.
Neki zlobnež je vprašal, ah so morda šle dat svoje (povečane? ) prsne mere ali pa preskusiti nove 

korzete ...

Med zadnjo ogledno akcijo so pošiljali Dnevnik tudi nekaterim članom redakcije — Dnevnika.
Če so tudi druge ogjedne številke zadevale tako „v črno”, se ne smemo čuditi, če bo uspeh akcije 

bolj skromen!
STRUPENJAK

- SAMO POGLEJ, KAKO SE NEKATERI V TISKARNI MED DELOVNIM ČASOM DOLGOČASIJO IN IZOGIBLJEJO DELU! PRI VSEM TEM 
PA SMO NEKOGA HONORARNO NASTAVILI ZATO, DA KONTROLIRA, ALI SO TISTI, KI SO V BOLNIŠKI, RES DOMA V POSTELJI.

- DOBRO BI BILO, ČE BI ŠE V PODJETJU NAJELI NEKOGA, KI BI NADZOROVAL, ALI TISTI, KI SO V SLUŽBI, RES TUDI DELAJO!


